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Abstract (en)
[origin: ES2002845A6] A toilet seat (27) is provided with a slide housing (26) comprising nozzles for spraying and/or applying water and/or
disinfecting liquid. It comprises at least one wiper for drying the surface of the seat (27). The slide housing (26) is placed over a segment of the seat
(27), which then, while being sprayed by the nozzles, is driven in the circumferential direction by at least one electric motor. The entire operation is
started up manually by actuating the lever (2) of the flushing water cistern (1), and subsequently is controlled by the control electronics (27) until the
cleaning of the seat (27) has been completed. The energy is obtained by a turbine (11), which is mechanically connected to a low-voltage direct-
current generator (13), and is driven by the water filling the flushing water cistern (11). The actual flushing water, therefore, flows at the normal
kinetic energy into the toilet the hydraulic resistance of the turbine (11) is not switched on while the flushing water flows into the toilet bowl. The
device is extremely reliable, does not carry any dangerous electric voltages, and in addition contains safety measures which prevent possible
injuries, in particular of children. It is suitable for use with new installations, as well as for adaptation to already existing toilets.

Abstract (de)
An einem Toilettensitz (27) ist ein Gleitgehäuse (26) mit Düsen zum Versprühen und/oder Aufbringen von Wasser und/oder einer desinfizierenden
Füssigkeit angebracht. Es enthält wenigstens einen Abstreifer zum Abtrocknen der Oberfläche des Sitzes (27). Das Gleitgehäuse (26) wird
über einem Segment des Sitzes (27) aufgesetzt, welches danach unter Besprühung durch die Düsen in Umfangsrichtung mit wenigstens einem
Elektromotor angetrieben wird. Das ganze Verfahren wird mit dem Betätigen des Hebels (2) des Spülwasserreservoirs (1) eingeleitet und
anschliessend von der Steuerelektronik (17) bis zur Beendigung der Reinigung des Sitzes (27) gesteuert. Die Energie wird durch eine Turbine (11)
mit Stromerzeuger (13) gewonnen, die mit dem das Spülwasserreservoir (1) füllenden Wasser angetrieben werden. Das eigentliche Spülwasser
weist die normale kinetische Energie auf. Die Vorrichtung ist sehr zuverlässig, führt keine gefährlichen elektrischen Spannungen und enthält zudem
Sicherheitsmassnahmen, die eine eventuelle Verletzung, insbesondere bei Kindern, verhindern. Sie eignet sich sowohl zur Verwednung mit neuen
Konstruktionen als auch zur Adaption mit schon bestehenden Wasserklosetts.
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